
RADA MIEJSKA 

W WOJNICZU 

Rada Miejska w Wojniczu 
Radni - Sesja 

Protokół nr LI V/2023 
LIV Sesja w dniu 28 grudnia 2023 

Obrady rozpoczęto 28 grudnia 2023 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:07 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Marek Bachara 

2. Bożena Budyn 

3. Roman Chamioło 

4. Janina Chrapusta 

5. Wojciech Derlaga 

6. Marcin Dulowski 

7. Stanisław Karpiel 

8. Aneta Kawa 

9. Augustyn Kubis 

10. Bogdan Kurek 

11. Tadeusz Kurek 

12. Edward Michalik 

13. Grzegorz Opioła 

14. Tadeusz Pawlina 

15. Janina Sosin 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Roman Chamioło otworzył LIV sesję Rady 

Miejskiej w Wojniczu. Powitał wszystkich zebranych, państwa Radnych, p. 

Burmistrza, p. Wiceburmistrza, p. Skarbnik, Panią Mecenas, Dyrektorów i 

Kierowników Urzędu Miejskiego, państwa Sołtysów oraz oglądających transmisję 

internetową. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 



PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zarządził sprawdzenia quorum. Po 

dokonaniu sprawdzenia quorum Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad. 

W sesji wzięło udział 15 Radnych. 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

P. Tadeusz Bąk - Burmistrz Wojnicza 

P. Leszek Ząbkowski - Z-ca Burmistrza Wojnicza 

P. Joanna Zając - Skarbnik Gminy 

P. Beata Kijak — Adwokat 

P. Sabina Wesołowska — Dyrektor CE-A, Przedstawiciel LDG Dunajec-Biała 

P. Jarosław Bujak — Dyrektor GOK 

oraz 13 sołtysów Gminy Wojnicz i Przewodniczący Zarządu Miasta Wojnicz. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał proponowany porządek obrad w brzmieniu 

jak niżej: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

5. Informacja o działalności Burmistrza w okresie między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Wojnicz. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2023 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej. 

9. Uchwalenie budżetu Gminy Wojnicz na 2024 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasta 

Tarnowa. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w formie dotacji dodatkowych środków 



pieniężnych dla Ochotniczych Straży Pożarnych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet oraz 

zwrotu kosztów podróży służbowej dla sołtysów i Przewodniczącego Zarządu Miasta 

Wojnicz. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych 

dotyczących zmiany w statutach jednostek pomocniczych Gminy Wojnicz. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia w formie darowizny nieruchomości do 

zasobu nieruchomości Gminy Wojnicz. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wojniczu 

na 2024 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Wojniczu na 2024 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej na 2024 rok. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Gospodarki Finansowej na 2024 rok. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji na 2024 rok. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu działalności kontrolnej Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wojniczu na 2024 rok. 

21. Zapytania i interpelacje. 

22. Wolne wnioski. 

23. Zamknięcie obrad sesji. 

Zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos w sprawie przedstawionego 

porządku obrad? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad.. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech 

Derlaga, Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan 

Kurek, Tadeusz Kurek, Edward Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina 

Sosin 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Protokół nr LIII/2023 z ostatniej 

sesji z 29 listopada bieżącego roku był wyłożony do wglądu w Urzędzie Miejskim 

oraz dostępny na tabletach. 

Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma uwagi do tego protokołu? 

Nikt z Radnych nie wniósł uwag do ww. protokołu. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem tego protokołu. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech 

Derlaga, Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan 

Kurek, Tadeusz Kurek, Edward Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina 
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Sosin 

5. Informacja o działalności Burmistrza w okresie między sesjami. 

P. BURMISTRZ udzielił informacji o swojej działalności oraz o działalności Urzędu w 

okresie 

od 28 listopada 2023 r. 

(Informacja stanowi załącznik do protokołu.) 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Wojnicz. 

P. SKARBNIK — poinformowała, że zmiany w wieloletniej prognozie finansowej gminy 

Wojnicz w załączniku numer 1, polegają na dostosowaniu planu dochodów, 

przychodów, wydatków i rozchodów bieżącego roku do zmian wprowadzonych w 

budżecie. Ponadto dostosowano dane dotyczące roku 2024 do wartości 

wynikających z projektu uchwały budżetowej na 2024 rok po autopoprawce, 

natomiast dane dotyczące lat od 2025 do 2040 dostosowano do wartości 

wynikających z projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2040 po 

autopoprawce. 

W załączniku numer 2 — przedsięwzięcia, dokonano zmian w zakresie 27 

przedsięwzięć oraz usunięto 1 przedsięwzięcie. W całym okresie prognozy gmina 

Wojnicz spełnia relację, o której mowa w artykule 243 ustawy o finansach 

publicznych. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 
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LIV/571/2023 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wojnicz. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Wojnicz.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech 

Derlaga, Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan 

Kurek, Tadeusz Kurek, Edward Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina 

Sosin 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2023 rok. 

P. SKARBNIK — poinformowała, że zmiany w budżecie na 2023 rok polegają na 

zmniejszeniu planu dochodów budżetu o kwotę 4 mln 25 tys. 178 zł 96 gr, 

zmniejszeniu planu przychodów budżetu o kwotę 345 tys. 270 zł 12 gr, zwiększeniu 

planu rozchodów budżetu o kwotę 545 zł 37 gr i zmniejszeniu planu wydatków 

budżetu o kwotę 4 mln 370 tys. 994 zł 45 gr. 

Zmiany w budżecie bieżącego roku mają charakter typowo porządkujący budżet po 

stronie dochodów, przychodów, wydatków i rozchodów. 

Zmiany zostały szczegółowo przedstawione Radnym na posiedzeniu Komisji w dniu 

22 grudnia 2023 roku. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 
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Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 

LIV/572/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2023 rok. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2023 rok.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech 

Derlaga, Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan 

Kurek, Tadeusz Kurek, Edward Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina 

Sosin 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej. 

P. SKARBNIK — poinformowała, ze uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej obejmuje prognozowane wielkości budżetowe na lata od roku 

2024 do roku 2040. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej został przedłożony Radnym w dniu 15 listopada bieżącego roku. Na 

posiedzeniu Komisji w dniu 22 grudnia szczegółowo została Radnym przedstawiona 

poprawka do tego projektu. 

Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej obejmuje swoim 

zakresem wymienione w załączniku numer 2 zadania, których realizacja przekracza 

rok budżetowy. W załączniku numer 2 wyszczególniono 11 przedsięwzięć w zakresie 

wydatków bieżących i 27 przedsięwzięć w zakresie wydatków inwestycyjnych. 

Wszystkie przedsięwzięcia stanowią kontynuację prac rozpoczętych w ubiegłych 
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latach. W całym okresie prognozy gmina Wojnicz spełnia relację, o której mowa w 

artykule 243 ustawy o finansach publicznych. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — poinformował, że Skład Orzekający 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie wydał opinię do projektu 

uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Wojnicz. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał Uchwałę numer 

S.O.VII.4295.2023 Składu Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Krakowie z dnia 5 grudnia 2023 roku w sprawie opinii do projektu uchwały w 

sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Wojnicz. 

Uchwała numer S.0.VII.4290.5.2023 Składu Orzekającego Kolegium Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Krakowie stanowi załącznik do protokołu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby 

zabrać głos? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 

LIV/573/2023 w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej.. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech 

Derlaga, Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan 

Kurek, Tadeusz Kurek, Edward Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina 

Sosin 

9. Uchwalenie budżetu Gminy Wojnicz na 2024 rok. 

P. SKARBNIK — przedstawiając informację w formie prezentacji multimedialnej 

poinformowała, że podstawowe wielkości budżetu na 2024 rok kształtują się 

następująco: 

- dochody zamykają się kwotą 92 mln 994 tys. 194 zł, w tym dochody bieżące ponad 

67 mln, dochody majątkowe ponad 25 mln. 

- wydatki ogółem wynoszą 106 mln 13 tys. 604 zł, w tym wydatki bieżące prawie 67 

mln, wydatki majątkowe ponad 39 mln. 

- wynik budżetu jest ujemny i wynosi 13 mln 19 tys. 410 zł. 

- przychody zamykają się kwotą 14 mln 195 tys. 903 zł 63 gr, 

- rozchody wynoszą 1 mln 176 tys. 493zł 63 gr. 

- różnica między dochodami a wydatkami bieżącymi tzw. nadwyżka operacyjna 

wynosi 406 tys. 513 zł 98 gr. 

Prezentowana informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Radny p. M. DULOWSKI — powiedział, że P. Skarbnik przedstawiła informację o 

budżecie, Radni dyskutowali też na posiedzeniu Komisji o budżecie na 2024 r, w 

którym jest zapisanych dużo inwestycji. Powiedział, ze Pan Burmistrz sam zaznaczył 

na początku, że Gmina pozyskała i pozyskuje rekordowe pieniądze. 

Odniósł się do odpowiedzi, którą otrzymał od Urzędu Miejskiego, od Pana Burmistrza 

i od Komisji Gospodarczej w sprawie, o którą prosił „po raz chyba dziesiąty". 

Powiedział, że patrząc na kwoty, o których tu się rozmawia, „to kwoty tam 
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przeznaczone to były naprawdę grosze". Powiedział, że co roku otrzymuje dokładnie 

taką samą odpowiedź. Jak zwykle pieniędzy nie ma i nie będzie dokładnie na te 

same inwestycje. 

Powiedział, że jest dużo dobrych rzeczy w tym budżecie, natomiast jako 

przedstawiciel mieszkańców sołectwa Biadoliny czuje się poszkodowany, bo tak 

naprawdę mimo chyba dziesiątej prośby, jak zwykle na te zadania pieniędzy nie ma, 

nawet w kwocie 45 tysięcy, chociaż zaznaczone było w budżecie, że na infrastrukturę 

kulturalną i sakralną przeznacza się 7,5 miliona złotych. Po raz kolejny prosił o kwotę 

45 tysięcy, których nie ma w budżecie. Powiedział, że nie chce wchodzić w szczegóły 

i powiedział, że nie jest przeciwny inwestycjom. Na zebraniu padło takie 

stwierdzenie, że był przeciwny inwestycjom w innych sołectwach. Wyjaśnił, że nigdy, 

co można sprawdzić w historii tej Rady, nie był przeciwny inwestycjom w innych 

sołectwach, jeżeli te inwestycje odbywały się zgodnie z prawem. Jeszcze raz 

zaznaczył, że nie jest przeciwny inwestycjom, natomiast jest przeciwny takiemu 

tworzeniu i takiemu formułowaniu budżetu. Uważa, Ze nie tak to powinno wyglądać, 

bo rozumie, że rok, dwa mogą być problemy z finansami na jakieś bardzo szczególne 

zadania. Powtórzył, że otrzymał kolejną odpowiedź co do kwoty znikomej w 

odniesieniu do budżetu, tym bardziej jak Pani Skarbnik przedstawiła, budżetuje się 

pieniądze na pewne inwestycje w dość dużej kwocie, a Pan Burmistrz zaznaczył, że 

Gmina uzyskała rekordowe pieniądze. 

Powiedział, że nie jest przeciwny inwestycjom, ale jest przeciwny takiemu 

formułowaniu budżetu. 

Powiedział, że wie, że ten budżet i tak zostanie uchwalony, bo już jest wszystko 

ustalone, natomiast uważa, że takie zdanie też jest potrzebne, bo nie tak to powinno 

wyglądać, chociaż rozumie, że ułożenie tego budżetu kosztowało dużo pracy i za to 

wyraża szacunek dla tych osób, które ten budżet przygotowywały. 

Jego zdanie jest takie, że nie w ten sposób budżet powinien być formułowany. 

Radny p. S. KARPIEL — zapytał o zapis kwoty 1,6 mln zł na obsługę długu na 

wykresie kołowym, a Pani Skarbnik później mówiła, że 1,1 mln. zł? 

P. SKARBNIK — odpowiedziała, że jeśli chodzi o spłatę długu z tytułu kredytów i 

pożyczek, to na to przeznacza się kwotę 1 mln 176 tys. 493 zł 63 gr, ale to są raty 

kredytów i pożyczek. Natomiast obsługa długu, czyli odsetki w budżecie na rok 2024 
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na ten cel przeznaczona jest kwota 1mIn 621 tys. 874 zł. 

Radny p. T. KUREK — zwrócił się Radnego P. Dulowskiego, że powtórzył dwa razy, 

że nigdy nie głosował przeciwko. Powiedział, że to jest kłamstwo, bo zdjęto mu 50 

tysięcy zł z oświetlenia w Alei i Pan Radny głosował „za", czyli bezczelnie kłamie. 

Radny p. M. DULOWSKI - ad vocem poprosił o zachowanie pewnego poziomu w 

wypowiedziach, bo zarzucanie komuś bezczelnego kłamstwa jest zniżeniem się do 

pewnego poziomu. Powiedział, że jeżeli coś jest zgodne z prawem i było to dobrze 

uzasadnione, nigdy nie był przeciwny, a niektórzy byli przeciwni ostatnio inwestycji w 

sołectwie, w którym mieszka tylko dlatego, że tak miało być. 

Powiedział, że na temat bezczelności i kłamstwa prosi się nie wypowiadać. 

Powiedział, ze myśli, iż dyskusja na ten temat jest bezcelowa. 

P. BURMISTRZ — powiedział, że budżet zawsze ma to do siebie, że nie wszystkich 

zadowoli. Żeby stworzyć budżet trzeba naprawdę dużego wysiłku i trzeba to zrobić 

tak, żeby w miarę możliwości w każdym sołectwie coś zrobić. Powiedział, że jest tak, 

ze w jednym roku jedne sołectwa i miasto Wojnicz, ma bardzo dużo inwestycji, bo 

jest to blisko 45 milionów w samym Wojniczu. Powiedział, że wie, że sołectwa mogą 

czuć się trochę pokrzywdzone, ale też musi z czystym sumieniem powiedzieć, że 

stara się, żeby naprawdę w miarę na ile Gminę stać, w tych sołectwach też było coś 

robione. Trzeba zwrócić uwagę na to, ile wszędzie zostało zrobionych dróg, szkół, 

boisk sportowych, kanalizacji, wodociągów. To wszystko zostało zrobione i to jest. 

Rozumie, ze co roku może być ktoś mniej zadowolony, ktoś inny bardziej, ale to też 

jest uzależnione od tego, na co Gmina dostaje fundusz. 

Za przykład podał głos mieszkańca Dębiny Łętowskiej na zebraniu, który powiedział, 

że ewenementem jest, ze gmina Wojnicz jest w 80% skanalizowana. Powiedział, iż 

ów człowiek zapomniał powiedzieć, że pierwszą wioską, jaką Gmina zwodociągowała 

była Dębina Lętowska w 2015-2016 roku, bo tam brakowało wody. Takich 

miejscowości w gminie było ponad sześć. Wszystko już jest zrobione, wszystkie 

miejscowości mają wodę, jeszcze Gmina czeka na podłączenie wodociągu w 

Sukmaniu. 

Można by było w ten sposób odpowiedzieć, że po co kanalizacja, jak nie ma wody? 

Trzeba to jakoś sukcesywnie robić. Powiedział, że w niedługim czasie niejeden z 
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mieszkańców zapomina, że tam było zrobione wodociągowanie całej wsi. Teraz są 

pretensje, bo ktoś by pewnie już chciał tam kanalizację. 

Odpowiedział wówczas, że są robione te inwestycje, na które Gmina otrzymuje 

pieniądze. 

Powiedział, że Gmina otrzymała 5,5 miliona złotych na kanalizację i dzięki staraniom 

Gminy Prezes Rady Ministrów przyznał drugie 5,5 miliona zł, co w sumie wyniosło 11 

mln. zł. Za tę kwotę udało się skanalizować część Łukanowic, zrobi się 'sep i już robi 

się projekt, żeby skończyć Łukanowice i zacząć Zakrzów. Powiedział, że w 6 

miejscowościach zostało zakopane 15 milionów w ziemi. Kanalizacja, to następne 12 

milionów. Zwrócił uwagę, aby sobie wyobrazić, jaka to jest skala. Powiedział, że 

szybko można zapomnieć co się zrobiło. 

Stwierdził, że Pan Radny Dulowski ma może rację, a on nigdy nie mówił, że chodnik 

nie jest potrzebny, bo i chodnik i jeszcze też inne inwestycje są potrzebne. Pierwszą 

miejscowością, gdzie została zrobiona, szkoła, droga od kościoła aż do torów i 

jeszcze dużo innych inwestycji, to były Biadoliny Radłowskie, dlatego też nie można 

mówić, że Biadoliny zostały pominięte. 

Powiedział, że budżet ma to do siebie, że jedni są bardziej zadowoleni, drudzy mniej. 

Przyjdzie następny rok i najprawdopodobniej te sołectwa, które dostały w tym roku 

dużo środków, nie będą mieć już takich potrzeb i inwestycje będą realizowane w 

innych miejscowościach, będzie wykonywanie takich zadań, na które Gmina dostanie 

pieniądze. 

Powiedział, że wiadomym jest, że na kanalizację pieniędzy nie było i wniosków nie 

można było pisać. Było tylko jeden przypadek naboru wniosków, gdzie Gmina 

wystąpiła i do otrzymanego dofinansowania Pan Premier dołożył drugą część. Jeżeli 

jest Fundusz Rozwoju Dróg i są określone warunki co do dróg o określonych 

parametrach, o łączeniu się z drogą wyższej kategorii, o prowadzeniu do jakichś 

ważnych obiektów np. do szkoły, to za to dostaje się punkty i jeżeli jest dobrze 

napisany projekt i dobrze zapunktowany, to na to Gmina dostanie pieniądze. Radni 

orientują się w tych sprawach, bo były omawiane przez 5 lat, ale są jednak uwagi 

dotyczące tego, że w jednym sołectwie się robi, winnym się nie robi. Powiedział, że 

na chodniki na razie nie ma pieniędzy, nie ma takiego dofinansowania, jakie by było 

potrzebne. Poprosił o przypomnienie sobie ile zostało zrobionych rzeczy, co do 

których nie liczono, że Gmina w ogóle dostanie dofinansowanie jak np. z dróg: 

Szkodna Północna, Ratnawy, czy inne zadania, na które ostatnim rzutem Gmina 
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otrzymała środki. 

Wyraził nadzieję, że w przyszłym roku nie będzie gorzej, bo uchwalany budżet 

określa jakiś kierunek działania, ale wcale nie jest powiedziane, że on załamie ręce i 

nie będzie starać się o dodatkowe pieniądze na inne zadania, na które będą 

ogłaszane konkursy. Powiedział, że każdy Rząd ma swoje kierunki działania i może 

będzie np. założenie skanalizowania wszystkich miejscowości do 2030 r., na co będą 

dostępne środki z funduszy unijnych. Jeżeli Gmina otrzymałaby takie środki, to 

zrealizowałaby kanalizację w każdej miejscowości. 

Powiedział, Ze Gminy na wszystko nie stać. Do otrzymanych środków finansowych, 

Gmina musi dołożyć swój udział np. w wysokości 20 % wysokości dofinansowania, a 

są też inwestycje, na które Gmina dostaje 50%, 40%, 60%, 30%. Powiedział, ze przy 

100 milionach dofinansowania, gdyby nawet dołożyć 20%, to jest 20 milionów udziału 

z własnych środków, żeby można było realizować te inwestycje. 

Powiedział, że w przyszłym roku okaże się jaki będzie kierunek działania. Powiedział, 

Ze w przyszłym roku, tak jak do tej pory będzie starał się o pieniądze wszędzie, gdzie 

to będzie możliwe. 

Uważa, że budżet Gminy jest zrobiony dobrze i prosi o jego uchwalenie, co da 

możliwość ubiegania się o środki zewnętrzne, bo uważa, że zasługuje on na to, żeby 

go jednogłośnie uchwalić. 

Radny p. A. KUBIS — zwrócił się do radnego p. T. Kurka wyjaśniając, że to nie radny 

p. Dulowski wnioskował o to, żeby Więckowicom zabrać 50 tysięcy zł, tylko on 

wnioskował, uzasadniając to tym, że rozumie, że oświetlenie Alei jest bardzo ważne, 

ale na pewno jest jeszcze ważniejsze wodociągowanie wsi i tak się też stało, że 

dzięki tym 50 tysiącom zł został ogłoszony przetarg na wykonanie dokumentacji. 

Przetarg ten wyniósł 70 kilka tysięcy złotych. Burmistrz dopłacił do tych 50 tysięcy zł i 

dzięki temu jest postęp w Sukmaniu z tym wodociągowaniem. 

Radny p. G. OPIOŁA — powiedział, że w zasadzie mógłby się podpisać pod tym, co 

powiedział radny p. Dulowski. Nie jest przeciwko tym inwestycjom, które są 

zrealizowane, a wręcz może powiedzieć, że jest za nie wdzięczny, zwłaszcza za te, 

które zostały zrealizowane w ostatnim czasie, szczególnie za drogę na Ratnawy. 

Cieszy się, że w budżecie na przyszły rok jest dużo pieniędzy na inwestycje, 

natomiast odnosząc się do tego, co mówił radny p. Dulowski, nie może zgodzić się z 
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taką procedurą przygotowywania budżetu, a konkretnie chodzi mu o to, że po raz 

kolejny w budżecie zostaje pokrzywdzony Zarząd Miasta. W zasadzie prawie to 

samo mówił w zeszłym roku, tyle że wtedy te pieniądze były, ale w rezerwie, a teraz 

tych pieniędzy w ogóle nie ma. 

Powiedział, że rozumie to, że pieniądze są potrzebne na inwestycje, rozumie, że to 

jest zgodne z prawem i tutaj absolutnie nie zarzuca jakiegokolwiek złamania prawa, 

natomiast jest to niewątpliwie złamanie pewnej tradycji, dobrych zwyczajów i można 

powiedzieć pokazanie pewnego gestu, który ostatnio też w tych wyższych 

szczeblach władze pewnego obozu notorycznie się pokazuje i w jego ocenie nie 

ujęcie pieniędzy dla Zarządu Miasta to jest właśnie pokazanie takiego gestu 

Zarządowi i mieszkańcom. 

Powiedział, że wracając pamięcią do sesji sprzed kilku miesięcy, kiedy to radni tak 

mocno bronili i wskazywali potrzebę budowy chodnika na ulicy Warszawskiej i chcieli 

przeznaczyć pieniądze Zarządu Miasta zeszłego roku na ten cel, dziwi go, że w tym 

roku tych pieniędzy, pomimo, że są zabrane Zarządowi Miasta, to i tak ich nie 

przeznaczono na ten chodnik, bo nie ma takiego przedsięwzięcia w projekcie tego 

budżetu, dlatego też można wysnuć wniosek, że w zasadzie nie chodziło o chodnik, 

tylko o pewną grę polityczną i z tego powodu jest mu bardzo przykro, że tak ta 

sytuacja wygląda. 

Powiedział, że jego głos przeciwko temu budżetowi nie jest wymierzony w 

inwestycje, ale jest wymierzony przede wszystkim w sposób, w jaki ten budżet został 

zrobiony przez to, że Zarząd Miasta kolejny rok z rzędu zostaje pominięty. 

Powiedział, że tu nie chodzi o samego Przewodniczącego Zarządu, nie chodzi o te 

siedem osób tworzących Zarząd, ale to jest też pewnego rodzaju policzek w stronę 

mieszkańców, dla których te drobne oczywiście pieniądze są bardzo ważne, tak jak 

dla każdego mieszkańca wsi. Ważne są pieniądze, które są do dyspozycji rad 

sołeckich na te najmniejsze lokalne inwestycje, tak samo dla mieszkańców Wojnicza 

ważne są te pieniądze niewielkie, które co roku miał do dyspozycji Zarząd Miasta i 

dzięki czemu właśnie mógł zadbać o te mniejsze potrzeby. 

P. BURMISTRZ — zwrócił się do p. Radnego, że nie może mówić, że to jest coś 

politycznego, bo on nigdy polityki nie wprowadzał do Rady, do radnych, bo 

absolutnie nie na tym mu zależało. Wyszedł z założenia, że inwestycji w Wojniczu 

jest na ponad 40 milionów, co jest bardzo dużo i dokładanie tam 140 tysięcy, jak 
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przeliczył jak te 140 tysięcy dołoży do funduszu sołeckiego następne 50 tys. , to zrobi 

ładny odcinek drogi gdzieś w sołectwie, gdzie są bardzo zniszczone drogi. Zwrócił 

się, by się tym podzielić, czego jest bardzo dużo. 

Powiedział, że to, iż nie ma w budżecie chodnika przy ulicy Warszawskiej, to 

zdecydowano organizując zebranie, robiąc coś innego niż Gmina chciała. Zostało to 

zmienione, robi się ulicę Ks. Jana, która też jest potrzebna, może nie aż tak mocno, 

jak chodnik przy ulicy Warszawskiej. Powiedział, że nie można wszystkiego robić na 

terenie samego miasta Wojnicza. Liczył, że za drogę - ulicę Ratnawy pan Radny 

trochę więcej doceni fakt, że to zrobiono. Powiedział, że nie zapomni, jak zaczęto 

realizować ulicę księdza Jana i jak p. Radny kilka razy dziękował Przewodniczącemu 

Zarządu Miasta za to, ile się nachodził i zebrał podpisy. On również to docenia. Na 

ul. Ratnawy p. Radny ma zrobione 2,5 km dróg i wypowiedział tylko, że szacunek. 

Powiedział, że szacunek to jest też podziękowanie w jakiś sposób, ale widzi jak radni 

podchodzą do takich sytuacji. Zapytał czemu nie urnie się naprawdę docenić, że tyle 

inwestycji jest realizowanych? Gdyby Pan Radny powiedział, że Zarząd Miasta nie 

ma 140 tys. zł, bo robiony jest rynek, pałac itd., to by się zgadzało, ale gdyby nie 

robiono nic na terenie miasta Wojnicza, to pewne zarzuty by były. 

Powiedział, że gdyby się pokazały środki finansowe i gdyby się udało jakieś 

pieniądze pozyskać, to wybuduje ten chodnik, bo obiecał to mieszkańcom ulicy 

Warszawskiej. Powiedział, że jest to ważna inwestycja, jeżeli chodzi o 

bezpieczeństwo. 

Powiedział, że należy doceniać to, co potrafi się zrobić, a Pan Radny mówi, że z 

powodu 140 tysięcy zł będzie przeciwko budżetowi, który jest 100 milionowy i który 

dzieli sprawiedliwie prawie wszystkich. Powiedział, że to są argumenty, które nie 

przemawiają do niego. Powiedział, że jak chodzi o takie zadania jak oświetlenie Alei, 

zniszczona droga w Wielkiej Wsi czy remonty domów ludowych, to chyba też 

mieszkańcom trzeba troszeczkę pomóc, bo oni mieszkają na terenie gminy, płacą 

podatki, a też czasem żądają od Gminy cudów jak np. w sprawie odśnieżania i nieraz 

same rozmowy dotyczące interwencji w tej sprawie są trudne i wyczerpujące. Jeden 

wyjazd kosztuje kilkadziesiąt tysięcy złotych i mieszkańcy nie potrafią tego 

zrozumieć, że trzeba się dostosować do warunków atmosferycznych, jakie panują 

zimą, a niejednokrotnie mieszkańcy chcieliby czarne drogi, ale budżet nie 

udźwignąłby takiego wydatku i nie realizowano by inwestycji. 
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Radny p. S. KARPIEL — odniósł się do wypowiedzi, że jego działania były polityczne 

odnośnie chodnika na Warszawskiej. Powiedział, że absolutnie nie, bo jak 

wielokrotnie mówił, jest to jego okręg i bardzo się ucieszył, że Przewodniczący 

Zarządu Miasta podniósł wniosek o projekcie chodnika na ulicy Warszawskiej i 

wspierał go do momentu, gdzie sprawa oparła się o pieniądze. 

P. Burmistrz deklarował, że dokłada 140 tys. zł. do 140 tys. zł. z Zarządu Miasta i 

chodnik by był wybudowany. Sądził, że tak się stanie, a droga Ks. Rzepki zostanie 

zrobiona w późniejszym czasie. Rozpatrując ważność inwestycji, to przy ul. Nowej i 

osiedla oraz wliczając klientelę Banku jest tu 120 mieszkańców, Natomiast przy ul. 

Ks. Jana Rzepki jest parę domów. 

Pan Przewodniczący zorganizował Ogólne Zebranie Mieszkańców, którzy 

zdecydowali, że nie chcą tego chodnika, ale on dalej będzie walczył, żeby ten 

chodnik jednak powstał, bo uważa, że to jest bardzo ważne dla bezpieczeństwa. 

Podkreślił, że nie było tu żadnych działań politycznych. To jest jego okręg wyborczy, 

z tego miejsca kandydował w wyborach i będzie do końca o ten chodnik zabiegał. 

Radny P. G. OPIOŁA — zwrócił się do Pana Burmistrza aby odsłuchał sobie nagranie 

z sesji, bo wydaje mu się, iż trochę się nie zrozumieli. Powiedział, że on absolutnie 

nie jestem przeciwko. Jego argument był trochę na innym poziomie niż odpowiedź 

Pana Burmistrza. Argument jego wchodzi trochę głębiej niż tylko na kwestie tych 

inwestycji, ale uważa, że to może potrzeba trochę takiego spokoju, żeby sobie to 

jeszcze raz odsłuchać. 

Powiedział, że nie chce wchodzić w jakąś dyskusję, ale jeżeli też nie wybrzmiało, to 

wydaje mu się, że powiedział, że jestem wdzięczny, dlatego jeszcze raz podziękował 

Panu Burmistrzowi za inwestycję na Ratnawach. Droga ta jest naprawdę bardzo 

ważna dla mieszkańców i na pewno każdy jeden mieszkaniec, który przy tej ulicy 

mieszka, a jest ich sporo, jest wdzięczny za to, że może w końcu normalnie dojechać 

do sklepu, do kościoła, czy do innego punktu, gdzie potrzebuje dojechać. 

Zwrócił się do Radnego p. Karpiela, że jest tu rozmowa o budżecie na 2024 rok. To, 

ze w zeszłym roku były próby, w zasadzie przejęcia tych pieniędzy Zarządu Miasta 

na ten chodnik i przypomniał, że Radni nie byli przeciwko inwestycji chodnika, co też 

jest w protokołach i w nagraniach sesji. Skoro pieniądze Zarządu Miasta zostały 

przyznane w budżecie, to chodziło o to, żeby były wykorzystane przez Zarząd 

Miasta, a nie zmienione decyzją radnych, w większości też radnych spoza Wojnicza. 
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Powiedział, że właśnie o to chodziło, dlatego przedstawił małe sprostowanie do tego. 

Powiedział, że teraz jest rozmowa o budżecie na przyszły rok i każdy z radnych mógł 

złożyć pismo, propozycję i jeżeli Pan Radny Karpiel miał pomysł i uważał, że ten 

chodnik jest ważny, to miał do tego narzędzia, żeby o to zawalczyć, a w projekcie 

budżetu tej inwestycji nie ma. Przypomniał, że zarówno on i podejrzewa, że też ci 

radni, którzy wtedy głosowali podobnie jak on, nie byli przeciwni budowie chodnika, 

ale byli przeciwni temu, aby zabierać pieniądze Zarządu Miasta wbrew woli Zarządu i 

wbrew woli mieszkańców, którzy wyrazili swój głos na zebraniu. 

P. BURMISTRZ — odnosząc się do wypowiedzi Pana Radnego Opioły powiedział, że 

wynika z niej, aby nie zabierał pieniędzy i wybudował chodnik. Jego zdaniem nie 

powinno tak być, bo jeżeli chodnik ma być robiony wspólnie, to powinno być to 

robione do końca, tym bardziej jak p. radny Karpiel powiedział, była to inicjatywa 

Zarządu Miasta Wojnicza i Pana Przewodniczącego, aby ten kawałek chodnika 

zrobić, że to jest potrzebne. Zarząd Miasta Wojnicz zrobił projekt i na projekcie miało 

się to skończyć? Powiedział, że dlatego walczył o te pieniądze, żeby robić chodnik. 

Projekt jest i w dalszym ciągu teraz nie ma zgody na to czy robić ten chodnik. Były 

pieniądze i poszły gdzie indziej. 

Zwrócił się do radnego p. Karpiela, że jeżeli tylko pokażą się w marcu, czy w kwietniu 

wolne środki, to rozważy możliwość wybudowania tego chodnika przy ulicy 

Warszawskiej. 

Radny p. E. MICHALIK — zwrócił się do Pana Burmistrza z pytaniem, kto bronił w 

budżecie wprowadzić ten chodnik na ulicy Warszawskiej, bo tak wynika z wypowiedzi 

Pana Burmistrza, ze nie można było wprowadzić mimo wszystko chodnika na ulicy 

Warszawskiej. Budżet przygotowywała Gmina? 

P. BURMISTRZ — wyjaśnił, że środki finansowe, które nie pozwalały, żeby zamknąć 

budżet. 

Radny p. E. MICHALIK — stwierdził, że część rzeczy Pan Wiceprzewodniczący 

powiedział. Powiedział, że trochę w tej dyskusji się pogubił, bo Pan radny Dulowski 

mówił o chodniku, Pan Burmistrz zaczął mówić o kanalizacji, potem pojawiły się 

jakieś inne wątpliwości. 
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Pan Burmistrz powiedział, że Wojnicz dostał 40, 45 milionów na inwestycje. Zapytał 

które to były inwestycje? P. Burmistrz powiedział, że dokłada się do inwestycji, ale 

nie wspomina o pewnych rzeczach m.in. , że dokłada się z tych pieniędzy, które są 

pozyskiwane, ale też dokłada się z pożyczek i kredytów. W 2023 roku kredytów i 

pożyczek zaciągniętych było w wysokości 15 milionów. W przyszłym roku w budżecie 

zapisane jest na ponad 13 mln. zł. Powiedział, że nie jest tak, że to wszystko jest z 

gminnych budżetowych środków, które bezpośrednio Gmina pozyskuje, bo te środki 

pozyskiwane są z podatków, które zostały podniesione, z rozwijających się firm i tak 

dalej. 

P. BURMISTRZ — powiedział, że tu nie ma co odpowiadać. Radny p. Dulowski 

powiedział swoje zdanie, „no skądś pieniądze brać". 

Powiedział, że trzeba 20 milionów, czy 30 milionów z wkładu własnego i to jest 

normalne, że z podatków tego się nie utrzyma, bo jest sfera budżetowa, utrzymanie 

administracji oświatowej, budżetowej, Urzędu Miejskiego w Wojniczu. Radni chyba 

dobrze wiedzą, na co są potrzebne pieniądze. Co można zrobić wdanym roku z 16 

milionów z podatków, jeżeli trzeba realizować sprawy bieżące, opłaty stałe? Z tych 

środków większa połowa jest przeznaczona na takie rzeczy. 

Kredyty są zaciągane bardzo rozsądnie, a ponadto jeżeli wskaźniki by na to nie 

pozwalały, to Regionalna Izba Obrachunkowa na pewno nie pozwoliłaby na 

zaciągnięcie danego kredytu. Powiedział, ze w pierwszej swojej czteroletniej kadencji 

było realizowane mało inwestycji, ponieważ spłacano zadłużenie opiewające na 21 

milionów przy budżecie 40-milionowym. Teraz jest 31, czy 32 mln kredytu przy 

budżecie prawie 100-milionowym. Powiedział, że właśnie oto chodzi, żeby 

równoważyć te wszystkie środki finansowe, a nie zaciągać kredytów tylko po to, żeby 

realizować inwestycje. 

Powiedział, że cieszy się, że Gmina pozyskuje środki i że stać ją na to, żeby te 

inwestycje prowadzić, choćby przyszło zaciągnąć jeszcze jakiś kredyt, skoro jest 

dobra koniunktura i możliwość realizacji inwestycji. Powiedział, że Pan Radny mu 

zarzucił, że pan Dulowski mówił o chodniku, a on wrócił do kanalizacji. Wyjaśnił, że 

nie zmieniał tematu, tylko powiedział, jak to wszystko wygląda i na tym mu zależało. 

Powiedział, że chciał wytłumaczyć, że jeżeli dane środki są dedykowane na 

kanalizację, to idą na kanalizację. 

Jeżeli np. Starostwo da pół miliona złotych na wybudowanie chodnika w Biadolinach 
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Radłowskich, to będzie to uzgadniał z Radą i jeżeli będzie z budżetu Gminy drugie 

pół miliona, to Gmina przystąpi do tej inwestycji, a nie na takiej zasadzie, że ktoś da 

50 tysięcy złotych i trzeba będzie dołożyć 250 tys. zł z budżetu Gminy, żeby 

przynajmniej z 200-300 metrów chodnika zrobić. 

Powiedział, że taka inwestycja jest zadaniem Starostwa i jeżeli nie wystąpi z 

konkretnym udziałem finansowym, to powinno to zadanie samo wykonać, bo gminy 

nie będą budować Starostwu chodników. 

Co rok jakieś środki Starostwo przekazuje. Było dofinansowanie po 120 tysięcy zł, 

było po 50 tys. zł, ostatnio było 62 tys. zł. Gmina wystąpiła z wnioskiem o 

przeznaczeniu tych środków na podbudowę pod oświetlenie Alei w Więckowicach, 

aby nie stracić tych pieniędzy i wykonać inwestycję. Poinformował, iż jest już 

położony kabel ziemny. W przyszłym roku trzeba znaleźć pieniądze na dokończenie 

tej inwestycji. 

Radny p. E. MICHALIK — podniósł, że zadłużenie wynosi około 33,5 miliona, 

wskaźnik się poprawił dzięki temu, że wydłużono okres kredytowania do 2040 roku i 

RIO też wskazało, że jest ryzyko w 2030 czy 31 roku na to, że można przekroczyć 

ten wskaźnik. 

P. SKARBNIK — doprecyzowała, że kwota zaciąganego kredytu i pożyczek w roku 

2023wyn05i nie kilkanaście milionów, tylko 9 milionów 350 tysięcy złotych, bo 

pozostała kwota, która była zaciągana, to była z tytułu restrukturyzacji zadłużenia, 

więc była spłata tym, co zaciągnięto, więc per saldo wyszło na zero. Nowych 

kredytów i pożyczek zaciągnięto na kwotę 9 milionów 350 tysięcy złotych. 

Radny p. E. MICHALIK — powiedział, ze w uchwale budżetowej był zapis o 

uprawnieniu Pana Burmistrza do zaciągania pożyczek w wysokości około 14 mln. zł. 

P. SKARBNIK — wyjaśniła, że było 10 milionów 850 tysięcy zł i później 4 miliony, ale 

na pokrycie deficytu. Gmina nie uruchomiła w ogóle tego kredytu, ale on i tak 

zaplanowany jest tylko na pokrycie bieżącego deficytu, czyli na funkcjonowanie, 

gdyby były problemy z płynnością finansową. Nie było takich problemów, w związku z 

tym kredytu na przejściowy deficyt nie uruchamiano w ogóle. Natomiast zaciągnięto 

kredytów i pożyczek w łącznej kwocie 9 mln 350 tys. zł, czyli o 1,5 mln mniej niż 
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planowano. 

Radna p. J. SOSIN — powiedziała, że jeżeli Gmina realizuje jakieś inwestycje i jest 

możliwość przejęcia jakichś pieniędzy na inwestycje, do których Gmina musi 

dopłacać i skoro można wziąć ten kredyt, to dlaczego z tego nie skorzystać? Uważa, 

że trzeba myśleć pozytywnie i skoro jest możliwość skorzystania z kredytu, to trzeba 

ten kredyt też wykorzystać. Gdyby Gmina nie mogła wziąć kredytu, to by go nie 

brała, bo RIO by na to nie pozwoliło. Uważa, że jeżeli chce się cokolwiek robić, no to 

trzeba korzystać z możliwości kredytowania. 

Jej zdaniem jeżeli rzeczywiście są inwestycje, które powinny być finansowane przez 

inne instytucje, takie jak Powiat, to one powinny być finansowane przez Powiat, bo 

Gmina nie ma na to pieniędzy aby je wykładać na coś, co powinno zrobić inna 

instytucja. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — powiedział, że Skład Orzekający Kolegium 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie wydał Opinię o projekcie Uchwały 

Budżetowej Gminy Wojnicz na 2024 rok. 

Skład Orzekający Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie wydał 

również opinię o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie 

Uchwały Budżetowej Gminy Wojnicz na 2024 rok. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał Opinię Nr 

S.O.VII.421.8.2023 Składu Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Krakowie z dnia 5 grudnia 2023 roku w sprawie zaopiniowania Uchwały 

Budżetowej Gminy Wojnicz na 2024 rok. 

Następnie odczytał opinię Nr S.O.VII.4260.7.2023 Składu Orzekającego Kolegium 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie z dnia 5 grudnia 2023 roku w sprawie 

opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie Uchwały 

Budżetowej Gminy Wojnicz na 2024 rok. 

Uchwały Nr S.O.VII.421.8.2023 i Nr S.O.VII.4260.7.2023 Składu Orzekającego 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie stanowią załącznik do 
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protokołu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby jeszcze zabrać głos? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem autopoprawki 

Burmistrza Wojnicza do projektu budżetu gminy Wojnicz na 2024 rok. 

Następnie PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu 

uchwały Nr LI V/574/2023 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wojnicz na 2024 rok. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały budżetowej 

Gminy Wojnicz na 2024 rok. 

Głosowano w sprawie: 

Autopoprawka Burmistrza Wojnicza do projektu budżetu Gminy Wojnicz na rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech 

Derlaga, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Bogdan Kurek, Tadeusz Kurek, Tadeusz 

Pawlina, Janina Sosin 

PRZECIW (1) 

Grzegorz Opioła 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Marcin Dulowski, Augustyn Kubis, Edward Michalik 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie budżetu Gminy Wojnicz na 2024 rok.. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech 

Derlaga, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Bogdan Kurek, Tadeusz Kurek, Tadeusz 

Pawlina, Janina Sosin 

PRZECIW (2) 

Marcin Dulowski, Grzegorz Opioła 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Augustyn Kubis, Edward Michalik 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasta 

Tarnowa. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — ogłosił kilkuminutową przerwę techniczna. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej zarządził sprawdzenie kworum. 

Radna p. A. KAWA — podziękowała Panu Burmistrzowi za pracę i za włożony wysiłek 

przy tworzeniu wręczając kwiaty. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — jeszcze raz poprosił o stwierdzenie 

kworum. 

P. SKARBNIK — poinformowała, iż na podstawie prezentowanej uchwały z budżetu 

gminy Wojnicz udziela się pomocy finansowej gminie Miasta Tarnowa z 

przeznaczeniem na realizację zadań Powiatowego Urzędu Pracy w Tarnowie dla 

mieszkańców gminy Wojnicz. Pomoc finansowa wynosi rocznie 4 tys. 400 zł. 

P. BURMISTRZ — dodał, że pomoc finansowa dotyczy dyżurów w Urzędzie Miejskim 
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w Wojniczu przedstawiciela Urzędu Pracy. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 

LIV/575/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasta Tarnowa. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasta Tarnowa.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech 

Derlaga, Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan 

Kurek, Tadeusz Kurek, Edward Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina 

Sosin 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w formie dotacji dodatkowych środków 

pieniężnych dla Ochotniczych Straży Pożarnych. 

P. SKARBNIK — poinformowała, że na podstawie omawianej uchwały z budżetu 

gminy Wojnicz w 2024 roku nastąpi przekazanie dodatkowych środków w postaci 

dotacji celowej na rzecz Ochotniczych Straży Pożarnych działających na terenie 

gminy Wojnicz w wysokości 4 tys. zł dla każdej jednostki OSP. 
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PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 

LIV/576/2023 w sprawie przekazania w formie dotacji dodatkowych środków 

pieniężnych dla Ochotniczych Straży Pożarnych. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w formie dotacji dodatkowych środków 

pieniężnych dla Ochotniczych Straży Pożarnych.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamiało, Janina Chrapusta, Wojciech 

Derlaga, Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan 

Kurek, Tadeusz Kurek, Edward Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina 

Sosin 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet oraz 

zwrotu kosztów podróży służbowej dla sołtysów i Przewodniczącego Zarządu Miasta 

Wojnicz. 

P. BURMISTRZ — poinformował, iż w związku w ogóle z rosnącymi kosztami podjął 

decyzję, żeby diety sołtysa od 1 stycznia 2024 r. wynosiły 700 złotych miesięcznie. 

Do tej pory była to kwota 600 zł. 
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PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 

LIV/577/2023 w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowej dla sołtysów i Przewodniczącego Zarządu Miasta 

Wojnicz. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet oraz 

zwrotu kosztów podróży służbowej dla sołtysów i Przewodniczącego Zarządu Miasta 

Wojnicz.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marek Bachara, Bożena Budyn, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, Marcin 

Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Bogdan Kurek, Tadeusz Kurek, Edward 

Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Roman Chamioło, Augustyn Kubis 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych 

dotyczących zmiany w statutach jednostek pomocniczych Gminy Wojnicz. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — powiedział, że sprawa ta była omawiana 

na posiedzeniu Komisji. Poprosił Pana Burmistrza o krótką informację. 
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P. BURMISTRZ — poinformował, że w tej chwili chce przeprowadzić konsultacje w 

sprawie zmiany w statutach, choć na razie ta zmiana nie będzie wprowadzona. 

Trzeba dostosować zapis punktu w statucie do tego, że kadencje są teraz 

pięcioletnie, dlatego tak procedura wymaga, żeby przeprowadzić konsultacje i 

później podjąć uchwałę. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zarządził sprawdzenie kworum z uwagi na 

opuszczenie sali obrad przez jednego Radnego. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 

LIV/578/2023 w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących 

zmiany w statutach jednostek pomocniczych Gminy Wojnicz. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących 

zmiany w statutach jednostek pomocniczych Gminy Wojnicz.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Marcin 

Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan Kurek, Tadeusz 

Kurek, Edward Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 

NIEOBECNI (1) 
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Wojciech Derlaga 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia w formie darowizny nieruchomości do 

zasobu nieruchomości Gminy Wojnicz. 

P. BURMISTRZ — poinformował, ze uchwała dotyczy drogi do kapliczki św. Piotra i 

Pawła w Biadolinach Radłowskich. Powiedział, że długo Gmina borykała się z 

własnością tego terenu. Wszystko jest już przeprowadzone i teraz właściciele 

sąsiedniej działki nieodpłatnie przekazują swoje działki celem zapewnienia dojazdu 

do Kapliczki. Powiedział, ze droga musi być trochę przesunięta. Gmina wykarczuje 

tam zarośla i wykona drogę dojazdową do Kapliczki. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 

LIV/579/2023 w sprawie nabycia w formie darowizny nieruchomości do zasobu 

nieruchomości Gminy Wojnicz. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie nabycia w formie darowizny nieruchomości do zasobu 

nieruchomości Gminy Wojnicz.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
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ZA (14) 

Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Marcin 

Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan Kurek, Tadeusz 

Kurek, Edward Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Derlaga 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wojniczu 

na 2024 rok. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — poinformował, że Rada Miejska oraz 

poszczególne jej Komisje przygotowały swoje plany pracy na przyszły rok, które na 

podstawie ustawy o samorządzie gminnym oraz Statutu Gminy Wojnicz przyjmowane 

są w drodze uchwał Rady Miejskiej. 

Zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 

LIV/580/2023 w sprawie planu pracy Rady Miejskiej w Wojniczu na 2024 rok. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wojniczu na 

2024 rok.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamiało, Janina Chrapusta, Marcin 

Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan Kurek, Tadeusz 

Kurek, Edward Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Derlaga 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Wojniczu na 2024 rok. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — poinformował, że plan pracy był omawiany 

na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 

LIV/581/2023 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Wojniczu na 2024 rok 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Wojniczu na 2024 rok.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Marcin 

Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan Kurek, Tadeusz 

Kurek, Edward Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
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NIEOBECNI (1) 

Wojciech Derlaga 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej na 2024 rok. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — poinformował, ze plan pracy Komisji 

Oświaty był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 

LIV/582/2023 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia i Opieki Społecznej na 2024 rok 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia i Opieki Społecznej na 2024 rok. . 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Marcin 

Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan Kurek, Tadeusz 

Kurek, Edward Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Derlaga 
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18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Gospodarki Finansowej na 2024 rok. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — poinformował, ze również plan pracy 

Komisji Rozwoju Gospodarczego był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 

LIV/583/2023 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Gospodarki Finansowej na 2024 rok 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Gospodarki Finansowej na 2024 rok.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Marcin 

Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan Kurek, Tadeusz 

Kurek, Edward Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Derlaga 
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19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji na 2024 rok. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — poinformował, że plan pracy Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji również był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 

LIV/584/2023 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 

2024 rok. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

na 2024 rok.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Marcin 

Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan Kurek, Tadeusz 

Kurek, Edward Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Derlaga 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu działalności kontrolnej Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wojniczu na 2024 rok. 
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PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — poinformował, ze plan pracy działalności 

kontrolnej Komisji Rewizyjnej na 2024 r. również był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji. 

Zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 

LIV/585/2023 w sprawie zatwierdzenia planu działalności kontrolnej Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wojniczu na 2024 rok. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu działalności kontrolnej Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wojniczu na 2024 rok.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Marcin 

Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan Kurek, Tadeusz 

Kurek, Edward Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Derlaga 

21. Zapytania i interpelacje. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zgłosić jakąś interpelację na piśmie? 
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Nikt z Radnych nie zgłosił interpelacji. 

22. Wolne wnioski. 

P. F. WILK — Prezes Sołtysów Gminy Wojnicz podziękował za podjęcie uchwały w 

punkcie 12 porządku obrad. 

PRZEWODNICZĄCY ZARZĄDU MIASTA WOJNICZ — powiedział, że trudno się nie 

odnieść do tego co się stało tj. pozbawienia możliwości działania Zarządu i 

mieszkańców do dysponowania drobnymi pieniędzmi , co ustawodawca specjalnie 

włączył w ustawę, żeby mieszkańcy uczyli się samorządności i mogli wydać środki na 

drobne wydatki. Pretekst, który Pan Burmistrz przedstawił jest nierozsądny. Co do 

środków wydawanych na Wojnicz powiedział, że to nie jest tak do końca, jak Pan 

Burmistrz sobie to wylicza, bo pałac nie będzie służył tylko mieszkańcom Wojnicza i 

będzie tam instytucja kultury tj. Gminny Ośrodek Kultury, który będzie służył 

wszystkim, więc te inwestycje powinny być rozdzielane proporcjonalne do ilości 

mieszkańców, a nie na sam Wojnicz. PSZOK — będzie obsługiwał nie tylko 

mieszkańców Wojnicza, ale całej gminy. Podobnie remont Urzędu Miejskiego, który 

obsługuje nie tylko mieszkańców Wojnicza, ale też mieszkańców całej gminy. Co do 

rynku, tez by można powiedzieć, że też jest on nie tylko dla Wojnicza. Tak naprawdę 

to tylko Stadion Olimpii Wojnicz, będzie służył tylko mieszkańcom, chociaż nie do 

końca, bo tam tez są różne imprezy. Powiedział, że jeżeli Pan Burmistrz szuka 150 

tysięcy złotych, to on wskaże to, co zostało zmarnowane. Zapytał, co się dzieje z 

projektem na park od 3, czy 2 lat? Pieniądze zostały przeznaczone a projektu nie ma. 

Co do PSZOK-u powiedział, że Gmina kilka lat mocowała się z tym problemem. 

Gmina sprzedała sąsiednie działki, potem nie wyrobiono się w planie, robiono 

podziały i odkupywano z powrotem te działki od tego pana, któremu je sprzedano. 

Powiedział, ze bardzo łatwo jest policzyć koszt. To jest kilkanaście, kilkadziesiąt 

tysięcy na samym manewrowaniu przy tym PSZOK-u. 

Przy Olimpii też wydano wiele pieniędzy, a Pan Burmistrz mówi, że nieplanowana 

była płyta. Powiedział, że był źle zrobiony plan. Jego zdaniem nawodnienie było źle 

zrobione i 200 tysięcy zł to dofinansowano, a teraz na płytę przeznaczono 400 

34 



tysięcy. Powiedział, że to nie jest wynik tego, że nagle trzeba by zrobić płytę, tylko źle 

był plan zrobiony i takich kosztów jest coraz więcej, bo inflacja wzrosła tak, że na 

wszystkich inwestycjach, które są prowadzone stracono 30% przez ociąganie się i 

trzymanie inwestycji na rok wyborczy. 

Powiedział, że Zarządu to nie zdziwiło i był przekonany, że „tych pieniędzy Zarząd 

nie będzie mieć, znając złośliwy i mściwy charakter Pana Burmistrza, było to do 

przewidzenia". Zwracając się do radnego pana Karpiela i radnej pani Sosin 

powiedział, że zostali wmanipulowalni w chodnik, który był tylko pretekstem i jego 

sprawa wyszła w maju, żeby znaleźć jakiś pretekst, żeby Zarządowi te pieniądze 

wziąć. Zapytał, czemu pan Burmistrz nie przyszedł do Zarządu albo go nie zawezwał 

w październiku, kiedy był tworzony projekt. 

To wynikło w maju, a później mieszkańcy nie byli przeciwni chodnikowi, tylko odnieśli 

się do sposobu, w jaki Pan Burmistrz chciał zabrać te rozdzielone pieniądze. 

Powiedział, że w 2023 rok i tak by nie było tego chodnika, a teraz na 2024 rok Radni 

mogli o niego zawalczyć. Powiedział, że Radni nie złożyli wniosku do budżetu na 

2024 rok, żeby była w planie budowa chodnika i pan Burmistrz jeszcze raz ich ograł. 

Powiedział, że to jest manipulowanie cały czas i przyjdzie czas zapłaty za to 

wszystko, bo jest takie powiedzenie, że dobro wraca i zło też wraca. Powiedział, że 

trzeba czekać na lepsze czasy, kiedy w gminie będzie normalnie. 

Radny p. S. Karpiel — powiedział, ze jest z tego okręgu wyborczego, gdzie jest ul. 

Warszawska i mieszkańcy dopominali się o ten chodnik. Pan Przewodniczący 

Zarządu Miasta zajął się tym tematem, zrobił projekt i pojawiła się możliwość budowy 

chodnika, bo Pan Burmistrz zadeklarował, że dołoży środki w wysokości 140 tysięcy 

zł do 140 tysięcy zł z Zarządu Miasta. 

Chodzi się o to, że Zarząd Miasta uchwalił podział środków, gdzie było przeznaczone 

90 kilka tysięcy zł na ulicę Ks. Rzepki koło cmentarza, gdzie znajduje się kilka 

domów, a przy ul. Warszawskiej jest około 120 mieszkańców oraz klientela banku. 

Powiedział, że można było to przesunąć na przyszły rok, gdzie byłyby pieniądze od 

Burmistrza w wysokości 140 zł oraz te 90 tys. zł z Zarządu Miasta, a reszta 

brakującej kwoty na pewno by się znalazła i chodnik by powstał. Wierzył w to, że ten 

chodnik w 2023 roku powstanie, gdyby było przesunięcie środków w planowaniu 

zadań przez Zarząd Miasta. 
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Radna p. J. SOSIN — powiedziała, że jej zdaniem upartość jest też z drugiej strony, 

bo gdyby Pan Przewodniczący porozumiał się z radnymi, to chodnik by powstał. 

P. Z-ca BURMISTRZA - udzielił wyjaśnienia w sprawie projektu parku. Powiedział, że 

umowa trwa, która jest po terminie już ponad rok, natomiast było podzielone 

postępowanie przetargowe na trzy etapy. Ten sam wykonawca wygrał i pierwszym 

etapem było zrobienie projektu pałacu Dąmbskich, drugim etapem było zrobienie 

dokumentacji na odnowę willi wraz z przebudową, a trzecim etapem było uzyskanie 

pozwolenia i rewitalizacji całego parku. Pierwsze dwa etapy są zrealizowane i 

dokumentację Gmina posiada, pałac Dąmbskich tez jest zrealizowany. Jeżeli chodzi 

o willę, to jest realizowana z przeznaczeniem pod bibliotekę gminną. Natomiast jeżeli 

chodzi o park, umowa nie wygasła i trwa, jednak jest po terminie. Jest złożony 

operat, Gmina jest w stałym kontakcie z projektantem, kary umowne są cały czas 

naliczane, prawdopodobnie już na tą chwilę przewyższają wartość umowy. Jest 

złożony operat wodnoprawny na rewitalizację stawów, gdzie wykonawca tłumaczy 

się tym, że miał tam kłopoty kadrowe, kłopoty z Wodami Polskimi odnośnie ujęcia z 

potoku Więckówka. Gmina ma cały czas to na pieczy, jest to cały czas realizowane 

przez wykonawcę. Zadanie to jest po terminie, Gmina zdaje sobie z tego sprawę, ale 

wykonawca też nie chce przerwać tych robót i powiedział, że dokumentację skończy. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy to jest ten sam wykonawca, 

który realizuje główny budynek? 

P. Z-ca BURMISTRZA — odpowiedział, że nie, bo mówił o projektach budowlanych, a 

nie mówił o realizacji zadań. 

Radny p. A. KUBIS — zwrócił się z pytaniem o termin zakończenia wodociągowania w 

Sukmaniu, które od 2 lat miało być już zakończone? 

P. Z-ca BURMISTRZA — odpowiedział, że były uzgodnienia, że do końca tego roku 

Zakład Energetyczny podłączy inwestycję do sieci energetycznej, żeby zasilić 

przepompownię, która jest w Sukmaniu i do tej pory tego nie zrobił. Opiera się w tym 

względzie na zdaniu Zakładu Energetycznego. Gmina jest gotowa w 100%, jest tylko 

kwestia podpięcia tej przepompowni. Plany się zmieniły i Gmina buduje własną stację 
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transformatorową do tej przepompowni ścieków poprzez Zakład Energetyczny. Jeżeli 

przepompownia będzie podpięta pod zasilanie, będzie sieć płukana, dezynfekowana 

i oddana do użytkowania i wówczas mieszkańcy mogą się przypinać. Opóźnienie to 

nie wynika z winy Gminy, ani za jej przyczyną. Wykonawca ma niezapłacone 10% i 

też się niepokoi, ale dopóki nie zostanie zakończone to zadanie, pieniądze nie będą 

wypłacone. 

Radny p. A. KUBIS — zapytał o orientacyjny czas zakończenia całego procesu z 

podłączeniem tych przepompowni? 

P. Z-ca BURMISTRZA — odpowiedział, że jeżeli podłączenie do sieci energetycznej 

nastąpi w styczniu, to możliwe jest do końca pierwszego kwartału oddanie do 

użytkowania i to jest realnym terminem. 

23. Zamknięcie obrad sesji. 

Porządek obrad został wyczerpany. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zamknął obrady LIV sesji Rady Miejskiej 

w Wojniczu. 

Przewodniczący 
Rada Miejska w Wojniczu 

Przygotował(a): Jadwiga Matras 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

PRZEWODNICZĄCY 

- y 2\lie..s iej c l2t,

oiVan C 
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INFORMACJA BURMISTRZA Z DZIAŁALNOŚCI MIĘDZY SESJAMI 

(29 l istopada —28 grudnia 2023 r.) 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, chciałem teraz złożyć sprawozdanie 
z mojej działalności oraz działalności urzędu od czasu ostatniej zwyczajnej sesji Rady 
Miejskiej. 

28 listopada — miałem przyjemność uczestniczyć w jubileuszu 5-lecia działalności 

Koła Gospodyń Wiejskich z Łukanowic i osobiście pogratulować dotychczasowych 
osiągnięć koła oraz podziękować za zaangażowanie w rozwój lokalnej społeczności i 
promocję Gminy Wojnicz. Oprócz życzeń miałem przyjemność również wręczyć 

Paniom promesę okolicznościową w wysokości 3 tys. zł na wsparcie bieżącej 

działalności koła. 

Tego dnia, także Gmina Wojnicz pozyskała 10 tys. zł z budżetu województwa 
małopolskiego na remont pomieszczeń w budynku OSP Olszyny. Remont budynku 
zakłada m.in.: remont instalacji elektrycznej i wod-kan w łazience, montaż płytek, 
hydroizolację stref mokrych łazienki oraz biały montaż. 

4 grudnia — odbyły się Gminne Mikołajki. Z tej okazji wspólnie z Św. Mikołajem 
odwiedziłem wszystkie przedszkola oraz żłobek w naszej gminie i wręczyłem 
dzieciom słodkie upominki. 

6 grudnia — odwiedziłem Szkoła Podstawowa im. Św. Jana Kantego w Wojniczu, gdzie 
miałem przyjemność przekazać dyrekcji szkoły promesę okolicznościowa 
w wysokości 8 tys. zł na zakup nowej tablicy multimedialnej. 

7 grudnia — odbyło się przekazanie łodzi dla OSP Dębina Lętowska. Nowy sprzęt 
ratowniczy będzie wykorzystywany podczas udzielania pomocy pokrzywdzonym 
podczas akcji na wodzie. Gmina Wojnicz na to zadanie pozyskała dofinansowanie w 
wysokości 20 tys. zł. Otrzymane wsparcie finansowe pochodzi z Funduszu 
Sprawiedliwości. Serdecznie podziękowania należą się również Żwirowni Lafarage za 
dodatkowe wsparcie tej inicjatywy w wysokości 25 tys. zł. 

Tego dnia uczestniczyłem w uroczystym otwarciu wyremontowanego budynku 
remizy Ochotniczej Straży Pożarnej w Zakrzowie. Projekt obejmował remont 
pomieszczeń garażowych, w tym remont posadzek, ścian oraz roboty elektryczne. 
Zadanie zrealizowano się w ramach programu „Małopolskie OSP 2023", którego 
gmina pozyskała 30 tys. zł. Całkowita wartość wykonanych prac wyniosła 152 tys. zł. 
Uroczystemu otwarciu towarzyszyło wręczenie siedmiu kompletów ubrań 
ochronnych. Zakupione zestawy zostały rozdysponowane dla poszczególnych 
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jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Wojnicz. Gmina na ten cel 

pozyskała dofinasowanie w ramach konkursu „Małopolskie OSP 2023" 
w wysokości 10 tys. zł. Całkowity koszt zakupu kompletów ubrań wyniosło 21 tys. zł. 

9 grudnia — uczestniczyłem w ceremonii rozdania nagród IX Wojnickiego 
Międzynarodowego Konkursu Fotograficznego. Serdecznie gratuluję Wojnickiemu 
Towarzystwu Fotograficznemu Fotum organizacji wspaniałej ceremonii. Gratuluję 

wszystkich nagród i wyróżnień. Mam nadzieje, że będą one motywacją do sięgania 

po kolejne sukcesy. Winszuję Państwu osiągnięć i życzę wiele radości oraz satysfakcji 
z dalszej pracy, 

10 grudnia — uczestniczyłem w spotkaniach dzieci ze Świętym Mikołajem. Pierwsze 
odbyło się z sołectw Dębiny Łętowskiej i Dębiny Zakrzowskiej, natomiast drugie w 
Świetlicy Wiejskiej w Ispie. Dla wszystkich dzieci zorganizowano wiele atrakcji i 
upominków. 

Tego dnia miałem również przyjemność spotkać się z zarządem oraz 
z zawodnikami klubów Spółdzielca Grabno-Official oraz Olimpia Wojnicz z okazji 
podsumowania rundy jesiennej. 

16 grudnia — odbyło się uroczyste spotkanie z okazji 30-lecia Towarzystwa Przyjaciół 
Ziemi Wojnickiej. Wyrażając uznanie dla dotychczasowych osiągnięć Towarzystwa 
ponownie składam serdeczne życzenia sukcesów w realizacji nowych inicjatyw. Oby 
Państwo w dalszym ciągu utrzymało swoją pozycję wiodącej organizacji, w gminie 
Wojnicz jako badaczy i propagatorów lokalnej historii oraz cieszyło się przychylnością 
i uznaniem lokalnej społeczności. Jeszcze raz gratuluję pięknego jubileuszu oraz życzę 
dalszych sukcesów. 

17 grudnia — na parterze budynku Domu Grodzkiego odbyła się akcja pn. „Baterie 
oddajemy cyprysy dostajemy". Rozdanych zostało 100 sztuk sadzonek 
w zamian za ogromną i lość baterii . Duże zainteresowanie mieszkańców 
spowodowało, że planujemy powtórzyć tą inicjatywę. 

w dniach 19 i 21 grudnia — uczestniczyłem w spotkaniach przedświtecznych m. in. w 
spotkaniu Opłatkowym z sołtysami oraz w tradycyjnym już spotkaniu Wigilijnym 
pracowników Urzędu jak również pracowników jednostek organizacyjnych. 
Serdecznie dziękuję wszystkim za dotychczasową dobrą współpracę i przychylność. 

22 grudnia — uczestniczyłem w przedświątecznym spotkaniu uczniów, nauczycieli, 
pracowników Szkoły Podstawowej w Wojniczu w trakcie którego 
z bożenarodzeniowym przesłaniem wystąpi l i uczniowie szkoły, prezentując jasełka 

oraz przepiękne kolędy. Spotkanie było tez okazją, aby wręczyć nagrody 
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w szkolnym konkursie matematyczno-plastycznym pt. „Matematyczna gra 
planszowa". Serdecznie gratuluje laureatom. 

Tego dnia w kinie „Wawel" odbyło się także spotkanie przedświąteczne 
pt. „Śnieżna Kraina", którego organizatorem było Przedszkole Niepubliczne Mój Mały 

Świat. Oprócz wspaniałych świątecznych występów podopiecznych przedszkola 
odbył się również koncert Kapeli Wsi Milówka. 

W mijającym miesiącu, przygotowane zostały również wnioski o dofinasowanie: 
• Budowa oświetlenia drogowego oraz i luminacji mostu w ciągu drogi 

wojewódzkiej nr 975 (Zarząd Dróg Wojewódzkich w Krakowie). 

Chciałbym teraz wrócić do Sesji Rady Miejskiej w Wojniczu, która miała miejsce 
w dniu 30 marca 2023 r. W trakcie jej trwania obecna na sali Pani Magdalena 
Wolińska zwróciła się do Rady Miejskiej z prośbq o przyjęcie uchwały i zgłoszenia jej 
kandydatury w ogłoszonym konkursie przez Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Krakowie. Obecnie Pani Magdalena została powołana przez Prezesa Rady 
Ministrów i obejmie stanowisko etatowego członka Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Krakowie od 1 stycznia 2024 r. Cieszę się, że Gmina Wojnicz 
odegrała swojq niewielkq rolę i mogła się przyczynić się do tej nominacji. Serdecznie 
gratulujemy Pani Magdalenie awansu i życzymy kolejny sukcesów zawodowych. 

Szanowni Państwo, caly czas dokładamy wszelkich starań, aby sukcesywnie 
realizować zaplanowane zadania. W ostatnim czasie zrealizowaliśmy i obecnie 
realizujemy projekty infrastrukturalne za kwotę ponad 100 mln zł. Jest to kolejny rok 
z rzędu z rekordowq suma, którq przeznaczyliśmy na inwestycje, i która pozwoliła i 
w dalszym ciqgu pozwala realizować nam duże i potrzebne przedsięwzięcia. Pragnę 
zaznaczyć, że większq część tej kwoty stano wiq pozyskane dofinansowania z 
funduszy unijnych i krajowych. 

Na zakończenie, z okazji zbliżajqcego się nowego roku chciałbym życzyć Państwu 
pogodnych, zdrowych i radosnych dni oraz szczęśliwego Nowego Roku. 

Chciałbym również serdecznie Państwa zaprosić na wspólne powitanie Nowego Roku, 
które odbędzie się w sylwestrowy wieczór na wojnickim rynku o godzinie 23:45. 

Dziękuję za uwagę. 
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Irena Danuta Kotaś 

dnia 5 grudnia 2023 T. 

Uchwala Nr S.O.VII.4290.5.2023 
Składu Orzekającego 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krako 
z dnia 5 grudnia 2023 r. 

Urząd Miejski w Wojniczu 

ie 2023 -12- G 5 
,14Gwl 4z1.u).2 
Wpłynęło dnia 

w sprawie: opinii do projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy nanNowej-- - 
Gminy Woj nicz. 

Na podstawie art. 13 pkt 12 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. 
o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2023 r., poz. 1325) oraz art. 230 ust. 2 i 3 
ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2023 r., poz. 1270 
z późn.z.m.) - Skład Orzekający Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie 
w osobach: 

Przewodnicząca: 

Członkowie: 

Kotaś Irena 

Krupa-Różańska Patrycja 

Augustynowicz-Skruch Katarzyna 

po zapoznaniu się z przedłożonym projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej 

postanowił: 

zaopiniować pozytywnie — z uwagą projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wojnicz. 

UZASADNIENIE 

W dniu 14 listopada 2023 r. do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie wpłynął 
opracowany przez Burmistrza Wojnicza projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej 
prognozy finansowej. 

W wyniku analizy przedłożonego do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie 
dokumentu, Skład Orzekający uznał, że projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej został sporządzony z uwzględnieniem obowiązujących przepisów prawa. 

Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej został sporządzony z dochowaniem wymogów 
w zakresie szczegółowości, ustalonej art. 226 ust. 1, 2a i 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. 
o finansach publicznych (Dz. U. z 2023 r., poz. 1270 z późn. zm.) oraz zgodnie z wymogami 
zawartymi w rozporządzeniu Ministra Finansów z dnia 10 stycznia 2013 r. w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej jednostki samorządu terytorialnego (Dz. U. z 2021 r., 
poz. 83). 

Projekt obejmuje okres od roku 2024 do roku 2040. Przyjęte w nim wartości dla 
2024 roku są spójne w zakresie wyniku finansowego i związanych z nim kwot przychodów 
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i rozchodów z analogicznymi wielkościami ujętymi w projekcie uchwały budżetowej na 2024 
rok, co wypełnia wymóg z art. 229 ustawy o finansach publicznych. 

W projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wojnicz zapewniono 
przestrzeganie przepisów ustawy dotyczących uchwalania i wykonywania budżetów 

w następnych latach, określonych w art. 242 ust. 1 ustawy o finansach publicznych. 
W załączniku nr 2 do projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

zamieszczono wykaz przedsięwzięć, wskazując dla każdego wymienionego przedsięwzięcia 

dane, o których stanowi art. 226 ust. 3 ustawy o finansach publicznych. 
Opiniowany projekt uchwały zawiera prognozę kwoty długu, która została sporządzona 

na lata 2024-2040. Obejmuje zatem okres, w jakim przewiduje się pełną spłatę zaciągniętych 

i planowanych do zaciągnięcia zobowiązań. Możliwość spłaty zadłużenia zdeterminowana 
jest poziomem indywidualnego wskaźnika, o którym mowa w art. 243 z uwzględnieniem 

art. 244 ustawy o finansach publicznych. Przedstawiona przez Gminę prognoza kwoty długu 

wykazuje, że począwszy od roku 2024, relacja z art. 243 ustawy o finansach publicznych jest 
zachowana, z uwzględnieniem art. 9 ustawy z dnia 14 grudnia 2018 r. o zmianie ustawy 
o finansach publicznych oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2018 r., poz. 2500 z późn. 

zm.). 
Skład Orzekający analizując spełnienie relacji z art. 243 ustawy o finansach publicznych 

oparł się na danych przedstawionych w Załączniku Nr 1 do projektu Wieloletniej Prognozy 
Finansowej przyjmując, że realizacja dochodów i wydatków będzie przebiegać na poziomie 
kwot prognozowanych oraz, że od roku 2026 nie będą zaciągane zobowiązania wpływające 

na wysokość długu Gminy. Skład Orzekający zwraca uwagę, iż w wyniku dokonanej analizy 
wskaźnika określonego wzorem wynikającym z art. 243 ustawy o finansach publicznych, 
stwierdził iż relacja określona po lewej stronie nierówności (rubr. 8.1) jest najbardziej 
zbliżona do dopuszczalnego limitu spłaty zobowiązań, określonego po prawej stronie 
nierówności (rubr. 8.3.1) w roku 2030 i 2031. W ocenie Składu Orzekającego, niezbędne jest 
monitorowanie sytuacji finansowej Gminy Wojnicz, gdyż niezrealizowanie dochodów i 
wydatków w prognozowanych wielkościach, czy też konieczność zaciągnięcia kolejnych 
zobowiązań zwrotnych może spowodować niespelnienie wymogów ustawowych dotyczących 

możliwości spłaty długu. Przy wykonywaniu budżetu należy wziąć pod uwagę nie tylko 
ograniczenia prawne dotyczące spłaty długu, ale także konieczność zachowania płynności 
finansowej, zapewniającej realizację obowiązkowych zadań Gminy. Ponadto Skład 

Orzekający wskazuje, iż zgodnie z dyspozycją art. 243 ust. 2 pkt 4 ustawy o finansach 
publicznych, dla roku poprzedzającego rok budżetowy, na który ustalana jest relacja, 
przyjmuje się planowane wartości wykazane w sprawozdaniu za trzy kwartały z wykonania 
budżetu jednostki samorządu terytorialnego, a po sporządzeniu sprawozdań rocznych - 
wartości wykonane za ten rok, z tym że do obliczenia relacji dla poprzednich sześciu lat 
przyjmuje się wartości wykonane wynikające ze sprawozdań rocznych. W związku 
z powyższym relacja wyliczona w oparciu o faktycznie wykonane wielkości może zmienić 
rzeczywiste możliwości Gminy w zakresie spłaty zobowiązań, które mogą być wówczas inne, 
a więc także niższe niż obecnie prognozowane. 

Planowany dług Gminy Wojnicz na koniec 2024 roku wyniesie 33.534.528,00 zł, co 
stanowi 37,38% planowanych dochodów. Koszty obsługi długu w całym okresie 
obowiązywania wieloletniej prognozy finansowej przewidziano w wysokości 
15.260.273,00 zł. 

Zaproponowane w projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
upoważnienia dla organu wykonawczego do zaciągania zobowiązań znajdują umocowanie 
w przepisach art. 228 i art. 232 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. 

Strona 2 z 3 

Id: B58EADC5-0028-410E-A955-5EC7E30DE76E 



Uwzględniając powyższe, jak również przepis art. 230 ust. 3 ustawy o finansach 
publicznych, Skład Orzekający postanowił, jak w sentencji. 

POUCZENIE 

1. Zgodnie z art. 20 powołanej ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych, od niniejszej 
opinii Składu Orzekającego, Burmistrzowi przysługuje odwołanie do Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia. 

2. Stosownie do przepisu art. 230 ust. 3 i art. 246 ust. 2 ustawy o finansach publicznych, 
niniejsza opinia winna być opublikowana w terminie 7 dni od dnia otrzymania od 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie, na zasadach określonych w ustawie z dnia 
6 września 2001 r. o dostępie do infonnacji publicznej (Dz. U. z 2022 r., poz. 902). 

PRZEWODNICZĄCA 

SKŁADU ORZEKAJĄCEGO 

Irena Kotaś 

dokument podpisany elektronicznie 
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BUDŻET 

GMINY WOJ NICZ 
NA 2024 rok 

SESJA RADY MIEJSKIEJ W WOJNICZU, 28 GRUDNIA 2023 R. 



PLAN BUDŻETU GMINY WOJNICZ NA 2024 ROK 

Treść Plan na 2024 r. [w zł] 

I. DOCHODY ogółem, z tego: 92 994 194,00 

- dochody bieżące 67 290 202,24 

- dochody majątkowe 25 703 991,76 

II. WYDATKI ogółem, z tego: 106 013 604,00 

- wydatki bieżące 66 883 688,26 

- wydatki majątkowe 39 129 915,74 

Wynik (HI) Deficyt/Nadwyżka -13 019 410,00 

III. PRZYCHODY, z tego: 14 195 903,63 

- wolne środki i niewykorzystane 
środki pieniężne 

2 756 075,63 

- spłata udzielonych pożyczek 110 700,00 

- zaciągnięte kredyty i pożyczki 11 329 128,00 

IV. ROZCHODY: ł 176 493,63 

- spłata rat kredytów ł 176 493,63 

- udzielone pożyczki 0,00 

V. RÓŻNICA MIĘDZY DOCHODAMI 
A WYDATKAMI BIEŻĄCYMI (art. 242) 

SESJA RADY MIEJSKIEJ W WOJNICZU, 28 GRUDNIA 2023 R. 

406 513,98 

1 



STRUKTURA ZAPLANOWANYCH DOCHODOW BUDŻETU GMINY WOJNICZ 
NA 2024 ROK (wg źródeł ich pochodzenia) 

DOCHODY 
Pozostałe dochody 

własne Gminy - 
9 864 962,02 

Dotacje i środki 

przeznaczone na 
inwestycje — 

25 403 378,76 

Dotacje i środki 

przeznaczone na cele 
bieżące — 

7 824 971,22 

SESJA RADY MIEJSKIEJ W WOJNR2U, 28 GRUDNIA 2023 R. 

Udział Gminy we 
wpływach z podatku 

dochodowego - 
10 442 002,00 

Pozostałe subwencje — 
Ił 351 282,00 

Podatek od 
nieruchomości — 

7 929 269,00 

Część oświatowa 

subwencji — 
20 178 329,00 

1 



WYDATKI 

STRUKTURA ZAPLANOWANYCH WYDATKÓW GMINY WOJNICZ 
NA 2024 ROK (wg poszczególnych działów) 

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona 
przeciwpożarowa — 

2 819 040,00 

Gospodarka mieszkaniowa - 
1 093 477,65 

Kultura i ochrona dziedzictwa 
narodowego — 
9 067 126,73 

Transport i łączność — 
13 106 372,96 

`Iv 
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Kultura fizyczna — 
3 122 831,93 

Gospodarka komunalna i ochrona 
środowiska — 
12 592 568,68 

Rolnictwo i łowiectwo — 
5 406 581,09 

Pozostałe 7 działów — 
3 051 043,00 Oświata i wychowanie i 

Edukacyjna opieka 
wychowawcza - 
31 025 160,00 

Administracja publiczna — 
14 757 671,00 

Ochrona zdrowia, Pomoc 
społeczna, Pozostałe zadania w 

zakresie polityki społecznej i 
Rodzina — 

9 971 730,96 

1 



STRUKTURA ZAPLANOWANYCH WYDATKÓW GMINY WOJNICZ NA 2024 ROK 
(wg grup wydatków) 

WYDATKI 

Wydatki majątkowe - 
39 129 915,74 

Obsługa długu 

publicznego-
1 621 874,00 

Wydatki bieżące na 
programy finansowane 

z udziałem środków UE i 
innych źródeł 

zagranicznych — 
96 601,97 

SESJA RADY MIEJSKIEJ W WOJNICZU, 28 GRUDNIA 2023 R. 

Świadczenia na rzecz 
osób fizycznych-

5 884 208,44 

Dotacje na zadania 
bieżące-

14 853 769,00 

Wynagrodzenia i składki od 
nich naliczane - 
25 224 321,96 

Wydatki związane z 
realizacją zadań 

statutowych-
19 202 912,89 

1 



STRUKTURA ZAPLANOWANYCH WYDATKÓW INWESTYCYJNYCH GMINY 
WOJNICZ NA 2024 ROK 

WYDATKI 

Obiekty służące 

ochronie środowiska-
1 514 828,02 

Obiekty służące 

działalności kulturalnej i 
sakralnej — 

7 630 556,73 

SESJA RADY MIEJSKIEJ W WOJNICZU, 28 GRUDNIA 2023 R. 

Środki transportu - 
2 359 900,00 

Pozostałe — 
4 335 890,11 

Obiekty służące działalności 

administracyjnej-
4 550 897,00 

Infrastruktura wodno-
kanalizacyjna - 
5 148 398,09 

Obiekty sportowe-
2 912 831,93 

Infrastruktura 
drogowa-

10 676 613,86 

1 



PLANOWANE ZADŁUŻENIE GMINY WOJNICZ 

35 000 000,00 

30 000 000,00 

25 000 000,00 

20 000 000,00 

15 000 000,00 

10 000 000,00 

5 000 000,00 

0,00 32 034 528,00 zł 
ZADŁUŻENIE 

1 176 493,63 zł 11 329 128,00 zł 

SPŁATA DŁUGU Z TYTUŁU ZACIĄGNIĘTY 

KREDYTÓW I POŻYCZEK KREDYT/POŻYCZKA 

Udział zadłużenia na koniec 2024 r. w planowanych dochodach ogółem — 34,45%. 
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WSKAŹNIK ZADŁUŻENIA 

Możliwość obciążenia budżetu spłatą rat kredytów wraz z odsetkami: 

(R + 0) 1 (Dbei — Wbei) 

Db 7 x Dbi 1=1 
Roczna wartość obciążeń budżetu spłatą długu i kosztami jego obsługi ukształtowała się na poziomie niższym 

od dopuszczalnego wskaźnika spłaty zobowiązań określonego w art. 243 ustawy o finansach publicznych. 

Rok 

2024 

SESJA RADY MIEJSKIEJ W WOJNIQU, 28 GRUDNIA 2023 R. 

DOPUSZCZALNY 
wskaźnik spłaty 

Wskaźnik spłaty 

zobowiązań 

Różnica (bezpieczeństwo 

spłat) 



Irena Danuta Kotaś 

dnia 5 grudnia 2023 r. 

Uchwała Nr S.O.VII.421.8.2023 
Składu Orzekającego 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie 
z dnia 5 grudnia 2023 r. 

w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały budżetowej Gminy Wojnicz na 2024 rok. 

Działając na podstawie art. 13 pkt 3 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. 
o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2023 r., poz. 1325) oraz art. 238 ustawy 
z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2023 r., poz. 1270 z późn. zm.) - 
Skład Orzekający Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie w osobach: 

Przewodnicząca: Kotaś Irena 

Członkowie: Krupa-Różańska Patrycja 

Augusłynowicz-Skruch Katarzyna 46.9142.,i202 

po zapoznaniu się z przedłożonym projektem uchwały budżetowej Gminy Wojnicz na 2024 
rok 

postanowił: 

zaopiniować pozytywnie projekt uchwały budżetowej Gminy Wojnicz na rok 2024. 

UZASADNIENIE 

W dniu 14 listopada 2023 r. do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie wpłynął 

opracowany przez Burmistrza Wojnicza projekt Uchwały Budżetowej Gminy Wojnicz na rok 
2024. 

Analiza przekazanych do Izby materiałów skłania do wniosku, że struktura uchwały 
budżetowej odpowiada wiążącym w tym względzie wymaganiom z przepisów ustawy z dnia 
27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2023 r.. poz. 1270 z późn. zm.). 
Projektowi towarzyszy uzasadnienie oraz materiały informacyjne. 

Zaplanowane dochody budżetu, co do ich wysokości i źródeł pochodzenia, pozostają 

w zgodzie z ustawami. Wydatki budżetu obejmują środki na zadania własne Gminy Wojnicz 
(w tym zadania własne obowiązkowe) i zadania zlecone z zakresu administracji rządowej. 

W przedłożonym projekcie uchwały budżetowej zaplanowano dochody w kwocie 
89.713.053,00 zł oraz wydatki w kwocie 104.113.504,00 zł, co oznacza, że deficyt budżetu 

Gminy w 2024 roku zaplanowano w wysokości 14.400.451,00 zł. Opinię o możliwości 

sfinansowania deficytu przedstawiono w odrębnej uchwale. 
Przychody zaplanowano w łącznej kwocie 15.577.490,00 zł, w tym: 

spłaty pożyczek udzielonych na finansowanie zadań realizowanych z udziałem 

środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w kwocie 33.700,00 zł, 

— planowane do zaciągnięcia pożyczki na finansowanie zadań realizowanych 
z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w kwocie 
3.929,128,00 zł, 
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planowane do zaciągnięcia kredyty i pożyczki w kwocie 7.400.000,00 zł, 

niewykorzystane środki pieniężne na rachunku bieżącym budżetu, wynikające 

z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze 
szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach 
w kwocie 140.987,57z1, 
niewykorzystane środki pieniężne wynikające z rozliczenia środków określonych 

w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania 
finansowanego z udziałem tych środków w kwocie 65.570,43 zł, 

wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych 
w kwocie 3.956.104,00 zł, 

— spłaty udzielonych pożyczek w latach ubiegłych w kwocie 52.000,00 zł. 

Przychody dotyczące wolnych oraz niewykorzystanych środków pieniężnych, o których 
mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 i pkt 8 ustawy o finansach publicznych zostały objaśnione 

w uzasadnieniu do projektu budżetu. Rozchody zaplanowano w kwocie 1.177.039,00 zł na 
spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. 

Łączna kwota planowanych wydatków bieżących w relacji do planowanych dochodów 
bieżących dochowuje normatywu z art. 242 ust. 1 ustawy o finansach publicznych. 

Projektowane ustalenia budżetu nie odstępują od ustaleń równolegle opracowanego 
projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wojnicz w zakresie podstawowych 
wielkości budżetu z art. 229 ustawy o finansach publicznych i projektowanych przedsięwzięć 
wieloletnich z art. 226 ust. 3 ustawy o finansach publicznych. 

Towarzyszące budżetowi upoważnienia i inne ustalenia związane z wykonywaniem 
budżetu, pozostają w zgodzie z przepisami art. 212 ustawy o finansach publicznych. 

Przyjęcie uchwały budżetowej Gminy Wojnicz na 2024 rok i realizacja budżetu 

w zaplanowanych wielkościach spowoduje, że w roku 2024 oraz we wszystkich latach 
objętych wieloletnią prognozą finansową relacje dotyczące wskaźników spłaty długu Gminy, 
o których mowa w art. 243 ustawy o finansach publicznych zostaną dochowane. Uwagi 
Składu Orzekającego w zakresie relacji z art. 243 ustawy o finansach publicznych zostały 
wyrażone w opinii do projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Wojnicz. 

Dodatkowo, Skład Orzekający sygnalizuje, że uchwała budżetowa przed jej uchwaleniem 
powinna uwzględnić wszystkie wymagania wynikające z nowych lub zmienionych przepisów 
regulujących gospodarkę finansową, które weszły lub wejdą w życie po opracowaniu 
przedmiotowego projektu uchwały budżetowej. 

Mając powyższe na uwadze, Skład Orzekający postanowił jak w sentencji. 

POUCZENIE 

1. Zgodnie z art. 20 ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych od niniejszej opinii 
Burmistrzowi przysługuje odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Krakowie w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia. 

2. Stosownie do postanowień art. 238 ust. 3 ustawy o finansach publicznych niniejszą opinię 
Burmistrz zobowiązany jest przedstawić organowi stanowiącemu Gminy Wojnicz przed 
uchwaleniem budżetu. 
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dena uaruna Naias 

dnia 5 grudrda 2023 r 

Urząd Miejski w Wojuiczu 
Uchwała Nr S.O.VII.4260.7.2023 

Składu Orzekającego i 2023 -12- 05 
Kzjzo,7,3Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowe A1-649* 

z dnia 5 grudnia 2023 r. I Wpłynęło dnia 

w sprawie: opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie 
Uchwały Budżetowej Gminy Wojnicz na 2024 rok. 

Działając na podstawie art. 13 pkt 3 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. 
o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2023 r., poz. 1325) oraz art. 246 ust. 1 
ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2023 r., poz. 1270 
z późn. zm.) - Skład Orzekający Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie 
w osobach: 

Przewodnicząca: Kotaś Irena 

Członkowie: Krupa-Różańska Patrycja 

Augustynowicz-Skruch Katarzyna 

po zapoznaniu się z przedstawionym projektem Uchwały Budżetowej Gminy Wojnicz na 
2024 rok 

postanowił: 

zaopiniować pozytywnie możliwość sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie 
Uchwały Budżetowej Gminy Wojnicz na 2024 rok. 

UZASADNIENIE 

W dniu 14 listopada 2023 r. do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie wpłynął 

projekt Uchwały Budżetowej Gminy Wojnicz na 2024 rok. 
W przedłożonym projekcie uchwały budżetowej zaplanowano dochody w kwocie 

89.713.053,00 zł oraz wydatki w kwocie 104.113.504,00 zł. Wykazany deficyt budżetu 

Gminy Wojnicz planowany na rok budżetowy 2024 wynosi 14.400.451,00 zł. Przedłożony 

projekt uchwały budżetowej zakłada, iż deficyt ten zostanie pokryty przychodami 
pochodzącymi z: 

planowanych do zaciągnięcia kredytów i pożyczek w kwocie 11.329.128,00 zł, 

— wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy z dnia 27 sierpnia 
2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2023 r., poz. 1270 z późn. zm.) w kwocie 
2.864.765,00 zł, 

niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, o których 
mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych 
w kwocie 206.558,00 zł. 

Powyższe przychody dotyczące wolnych oraz niewykorzystanych środków pieniężnych, 

o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 i pkt 8 ustawy o finansach publicznych zostały 

objaśnione w uzasadnieniu do projektu budżetu. 
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Przedstawione w projekcie uchwały budżetowej źródła pokrycia deficytu są zgodne ze 
źródłami, przewidzianymi w art. 217 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. 

Jak wynika z projektu prognozy kwoty długu Gminy Wojnicz, stanowiącej część 

projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wojnicz, zadłużenie Gminy i jego spłata 

w latach 2024-2040 nie spowoduje naruszenia zasad uchwalania budżetów jednostek 
samorządu terytorialnego określonych w art. 242 i 243 ustawy o finansach publicznych. 
Uwagi Składu Orzekającego w zakresie relacji z art. 243 ustawy o finansach publicznych 
zostały wyrażone w opinii do projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Wojnicz. 

Mając powyższe na uwadze, Skład Orzekający postanowił jak w sentencji. 

POUCZENIE 

I. Zgodnie z art. 20 ust. 1 powołanej wyżej ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych, 
od niniejszej uchwały służy odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Krakowie w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia. 

2. Zgodnie art. 246 ust. 2 ustawy o finansach publicznych przedmiotowa opinia jest 
publikowana przez jednostkę samorządu terytorialnego w terminie 7 dni od dnia jej 
otrzymania od Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie na zasadach określonych 
w ustawie z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2022 r., 
poz. 902). 
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